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ارزیابی سفر سکاندار تهران به پکن توسط اعضای پارلمان شهری
دستاوردهای سفر هیأت اعزامی شهرداری تهران به پکن در حوزه حمل ونقل آنچنان مهم بود که برخی از 

اعضای شورای شهر تهران ضمن تقدیر از تلاش های صورت گرفته، نظراتی را مطرح کردند.

پرویز سروری، نایب رئیس شورا: یکی از نمایندگان مجلس درخصوص قرارداد ۷۹۱ واگن مترو، در صفحه 
شخصی متنی نوشته مبنی بر اینکه شهرداری تهران توجهی به ظرفیت شرکت های داخلی ندارد. این 
موضوع صحت ندارد؛ چراکه ما از تولید ملی استقبال می کنیم، اما نمی توانیم مردم را در صف ها منتظر 
نگه داریم تا تولید صورت گیرد. حالا که پس از سال ها توقف ورود اتوبوس و مترو به ناوگان حمل ونقل، 
گشایش ایجاد شده باید از آن حمایت کنیم. استقبال بسیار خوبی از سوی مردم از ایستگاه های جدید 
صورت گرفت و منجر به افزایش سرفاصله حرکت قطارها شد و اگر واگن ها وارد شوند، سرفاصله کاهش 

خواهد یافت.
محمد آخوندی، رئیس کمیسیون برنامه وبودجه: امســال کار بزرگی با اختصاص بودجه برای حوزه 
حمل ونقل شهر صورت گرفت و ازاین رو امسال، سال حمل ونقل برای شهر تهران است و شاهد اجرای 
مصوبات شورای شهر در حوزه حمل ونقل هستیم. از ابتدای مهرماه تاکنون ورود اتوبوس های جدید، 
بازسازی اتوبوس ها و اورهال قطارهای مترو رقم خورد و شاهد افتتاح ایستگاه های جدید مترو با حضور 
رئیس جمهور بودیم. بحث قرارداد واگن ها  بسیار کار ارزشمندی است که امیدواریم این مسیر ادامه 
داشته باشد. حتماً ما به عنوان نمایندگان مردم به این سطح عملکرد راضی نیستیم و باید بیش از این 
خدمات به مردم تهران ارائه شود تا کم کاری های گذشته جبران شود، اما این نویدبخش روزهای خوبی 

برای تهران خواهد بود.
سیداحمد علوی، رئیس کمیته گردشگری شورا: اجلاس »یک کمربند، یک جاده« 3دوره است که برگزار 
می شود و در این دوره شهردار تهران به عنوان نماینده جمهوری اسلامی ایران در ۱۰سالگی خواهرخواندگی 
تهران و پکن از سوی چین به اجلاس دعوت شــد که تأثیر خوبی در عرصه دیپلماتیک دارد. همچنین 
اقداماتی که در حوزه حمل ونقل صورت گرفته از اختصاص ۱۰هزار میلیارد تومان بودجه مازاد به حوزه 
حمل ونقل شروع شد. متأسف هستیم که قرارداد 63۰دستگاه واگن در دوره گذشته معطل ماند و موضوع 

فعال شدن آن است و دیگر نباید اهمیت داشته باشد در چه دوره ای نتیجه آن نمایان می شود.
مهدی اقراریان، رئیس کمیته نظارت و حقوقی شورا: به هرحال تأمین واگن های موردنیاز مترو مسئله 
بسیار مهمی است و تعاملات و همکاری هایی که مجموعه های مختلف برای تحقق این موضوع داشتند، 
قابل تقدیر است. مسئله مهمی که نباید مورد غفلت قرار گیرد، این است که معضلات و مشکلات شهر 
تهران بسیار بزرگ تر و کلان تر است و تهران نیازمند تصمیم گیری سران قواست؛ ازاین رو پیشنهاد 
می کنم اعضای شورای شــهر تهران برای بیان دغدغه ها جلسه ای با سران قوا داشته باشند؛ چراکه 
وضعیت تهران غیرقابل قبول است و احساس می کنم تهران در آینده می تواند به یک نقطه و کانون 
بحرانی در موضوعات مختلف تبدیل شود. پس اگر امروز برای 2۰سال آینده تهران فکری نشود نسل 

آینده با چالش های جدی مواجه خواهند بود.
مهدی بابایی، رئیس کمیته ایمنی شورا: درخصوص مترو اقدامات ارزشمندی صورت گرفته که در تاریخ 
کشور بی سابقه بوده است، اما باید به مدهای مختلف حمل ونقلی اعم از تاکسی، موتوربرقی و حتی تراموا 
توجه شود تا رفت وآمد شهروندان تسریع و تسهیل شود. حضور شهردار تهران در هیأت دولت بسیار 
مؤثر است؛ چون در دوره های مختلف شهری تعامل شهرداری و دولت دارای فرازوفرودهای بسیاری 
بوده و شاید تعامل این دوره در قبل نبوده است. با این هم افزایی صورت گرفته میان شهردار تهران و 
رئیس جمهور قرارداد 63۰دستگاه واگن عملیاتی شد و با این حجم خرید واگن قطعا بیش از 5۰درصد 
ظرفیت مترو تهران افزایش می یابد. انتقال تکنولوژی هم دستاورد مهم این سفر است که با تحقق آن 

کشور از خرید خارجی بی نیاز می شود.

مکث

   برقی سازی، یکی از محورهای  سفر به چین
تهران،درراستایتوسعهحملونقلپاکو
اجرایقانونهوایپاک،نیازبهبرقیسازی
نــاوگاندارد؛هرچندکهبرقیســازی
فرایندینیســتکهدریکبــازهزمانی
کوتاهبدونهیچزیرســاختیرقمبخورد.بهگفتهمدیرعامل
شــرکتکنترلکیفیتهوایتهران،سهماتوبوس،تاکسیو
موتورســیکلتدرآلودگیهوابهترتیب۵.۷درصد،۱۸درصد
و30درصداست.برهمیناســاسیکبخشازسفرمدیریت
شهریبهچینبرمحوربرقیسازیواتوبوسهایبرقیمتمرکز
شد.روزگذشتهمعاونحملونقلوترافیکشهرداریتهراناز
بازدیدازخطتولیداتوبوسهایبرقیدرچینخبردادوگفت:
ازروزگذشتهموضوعاتوبوسهایبرقیرادردستورکارقرار
دادیم،چراکهیکیازموضوعاتجدیبرایشهردقیقاهمین
اتوبوسهایبرقیاســتوبازدیدهاازروزگذشتهانجامشد.

امیدوارمدراینبارهبهتوافقوخریدخوبیبرسیم.

   تراموا؛ محور دیگر  در سفر مدیران  شهری به چین
اماموضوعدیگریکهتهرانبهآننیازدارد،
راهاندازیتراموا)قطاربرقیباریلگذاریروی
زمین(استوطیســالهایگذشتهبارها
دراینبارهمطالعاتعلمیانجامشدهاست.
راهاندازیتراموادراینمسیرمیتواندعلاوه
برکاهشآلودگیهوا،بهکاهشترافیکنیز
کمکدهد.محسنهرمزیدرجریانبازدید
ازکارخانهتولیدتراموادرچینمیگوید:برای

تراموا،روزگذشتهبازدیدیازیککارخانهداشتیمکهنسلجدیدیازترامواهاراتولیدمیکنند.
ایننسلازترامواها،دارایچرخلاستیکیهستندکهمشابهروباتهایمسیریاباستکهو
کاملادریکمسیرازپیشتعیینشدهوخطکشیشدهحرکتمیکنند؛برهمیناساسدیگر
نیازیبهبهروزرسانینیست.اوبااشارهبهکشورهاییدردنیاکهازنسلجدیدتراموااستفاده
میکنند،بیانکرد:دردنیابهجزچین،کشورهایاماراتومالزیازایننسلازتراموااستفاده
میکنند؛درحالیکهازســال۲0۱۸بهبعداینتکنولوژیدرحالبهرهبرداریاست؛مانیز

امیدواریمبتوانیمازتکنولوژینسلجدیدترامواهادرتهراناستفادهکنیم.

اتفاق بزرگ برای تهران
رئیسپارلمانشهریدرجلسهدیروزضمنابرازرضایتازنتایجسفرشهردارتهرانبهپکن،

عملیاتیشدنقرارداد۷9۱دستگاهواگنرابهمردمتبریکگفت

زینب زینال زادهشورا
روزنامهنگار

فرناز محمدزادهحملونقل
روزنامهنگار

علیرضا زاکانی، شــهردار تهران هفته گذشــته به دعوت رسمی یین یونگ، 
شهردار پکن عازم کشــور چین شد. او علاوه بر شــرکت در اجلاسیه »جاده 
ابریشــم« تفاهمات و توافقاتی در حوزه حمل ونقل به ویژه ناوگان ریلی انجام 
داد که تاریخی و ارزشــمند بود. مهدی چمران، رئیس شــورای شهر تهران 
در یکصد وهشتاد وپنجمین جلسه پارلمان شهری به ســفر زاکانی به چین و 
دستاوردهای آن اشاره کرد و گفت: »روز جمعه گذشته با حضور شهردار تهران 
که به تازگی به چین سفرکرده، قرارداد ساخت واگن رسما کلید خورد. که این اتفاق 
را به مردم تبریک می گویم. علاوه برآن مهم ترین نقطه قوت و دستاورد این سفر 

توافق برای انتقال تکنولوژی ساخت بوژی به کشور است.«

دوشنبه دوشنبه 11 آبان  آبان 14021402- شــماره - شــماره 89198919دوشنبه دوشنبه 11 آبان  آبان 14021402- شــماره - شــماره 89198919
برگزاری رویداد طراحی دیواری ضد صهیونیستی در متروی تهران

سیدمحمد نقیب، معاون امور فرهنگی و اجتماعی شرکت بهره برداری مترو تهران: رویداد »طراحی دیواری 
با ماژیک« با هــدف حمایت از مردم مظلــوم غزه در متروی تهــران برگزار می شــود و بنا داریم که بــا دعوت از 
هنرمندان و شهروندان، با اجرای نقاشی روی نمادهای پیش ساخته، زمینه یک رویداد هنری  را فراهم کنیم.

اتصال بیمارستان های منتخب به خطوط مترو
سیدعلی شــریفی، سرپرســت معاونت پدافند غیرعامل ســازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر تهران: 
برنامه ریزی لازم برای اتصال بیمارستان های منتخب  تخصصی به ایستگاه ها و پایانه های مترو در خطوط ۸، ۹، 
۱۰ و ۱۱ که جزو خطوط جدید هستند، انجام شد گزارش پیشرفت آن به شکل مرحله به مرحله اعلام می شود.

پروژه ساختمان بلدیه در حال اجراست
مسعود حق لطفی، سرپرست سازمان عمرانی مناطق شهرداری تهران:  پروژه بازآفرینی ساختمان بلدیه تهران 
با زیربنای حدودا ۱۸ هزار مترمربع به مســاحت حدودا۵۰۰۰ مترمربع در 4 طبقه )2 طبقه روی زمین و 2 طبقه 
زیرزمین( که به ایستگاه مترو نیز متصل خواهد شد، در حال اجراست و عملیات اجرایی طبق برنامه ادامه دارد.

بی توجهی به حریم تهران، خطری بزرگ برای پایتخت
سعید بیگی، مدیر عامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر: گسترش تهران  از طریق ساخت و سازهای 
غیرمجاز در حریم شهر از یک سو و واگذاری حریم شهر به عنوان اراضی بلافصل پیرامونی به شهرهای اطراف، 

موضوعی است که در دراز مدت شهر تهران را با مشکل تاب آوری زیست محیطی روبه رو خواهد کرد.

گزارشکارامروزگزارشکارامروز

منطقه 

با هــدف ادای احتــرام و بزرگداشــت خانواده معزز شــهدا بــه اتفاق 1
معاونان و مدیران شــهری با خانواده شهید عباس چمنی در محله 

کاشانک دیدار کردیم.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

هماهنگی های لازم بــرای برگزاری بیست وســومین دوره انتخابات 9
شهرداران مدارس در ۱۶مدرسه منتخب منطقه را انجام دادیم. 

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

امروز از ســاعت۵:۳۰ بامــداد میزبان معــاون محترم هماهنگــی و امور 5
مناطق شــهرداری تهران در منطقه به جهت نظارت ســتادی بودیم. در 
این برنامه علاوه بر بازدید از پروژه ها، نشست نظارت ستادی برگزار شد.

احسان شریفی

منطقه 

از نقاط شــاخص و واجــد ارزش منطقــه از قبیل خانه هــای تاریخی 12
و موزه ها بازدید کــردم. برای ایجــاد دسترســی و بهره مندی هر چه 

بیشتر شهروندان به دنبال نقش تسهیلگر هستیم.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

با اجرایی شدن نخستین تجربه از طرح »من شهردارم« برنامه ریزی 18
برای احداث تعداد 4۹پروژه عمران شهری انجام شد که بازدیدی از 

برخی پروژه ها در محلات داشتم.

محمد جواد خسروی

منطقه 

همراه با جمعی از مدیران در جلسه ای مشترک با سرکلانتر سوم پلیس 3
پیشگیری تهران، روسای کلانتری ها، پلیس راهور منطقه، رئیس راهور 
منطقه2۹ و رئیس پلیس بزرگراه های منطقه24 دیدار و گفت وگو کردم.

حمید جوانی

منطقه 

طرح ساماندهی تعمیرکاران سیار موتورسیکلت در محور خیابان 11
قلمستان-مولوی و پیرامون میدان رازی را  آغاز کردیم و پیگیری این 

مهم را در دستور کار داشتم.

سید محمد موسوی

منطقه 

ساخت بوستان و پارکینگ محله جوادیه در آستانه بهره برداری قرار 16
دارد و دیــروز بازدیدی از این پروژه ها داشــتم و با حضــور معاونان و 

مدیران آخرین وضعیت را بررسی کردیم.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

بــرای پیگیــری امــور منطقــه به صــورت میدانی بــه همراه شــهردار 7
ناحیه یک از محله شاهد بازدید کردیم و مســائل ناحیه از نزدیک 

پیگیری شد.

نصرالله آبادیان

منطقه 

دومیــن جلســه کمیســیون بررســی طرح هــا و فرصت هــای 14
ســرمایه گذاری را با تأکید بر اهمیت افزایش ســرانه های تفریحی، 

فرهنگی و خدماتی برگزار کردم .

امیر یزدی

منطقه 

در جلســه توجیهــی بررســی آخریــن فراینــد اجــرای طــرح »مــن 20
شــهردارم«2 که با حضور معاونان و شــهرداران نواحی ۶گانه برگزار 

شد، شرکت کردم.

رضا شنگی

منطقه 

روز یکشنبه با همسران شهدای منطقه دیدار و گفت وگو کردم و به 2
درخواست های آنان رسیدگی شد.

مهدی صالحی

منطقه 

در نخستین نشست مسئولان قرارگاه راهبردی شهرداری منطقه  10
شرکت کردم. هدف از تشکیل این قرارگاه تغییر در شیوه مدیریت 

و پیگیری موضوعات شهری است.

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

با توجه به میزبانی منطقه۶ از مسابقات شطرنج کارکنان شهرداری 6
تهران در مراسم اختتامیه مسابقات شرکت کردم.

مرتضی روحانی

منطقه 

در جلســه مشــترک با حوزه بازرســی، مســئول ســامانه ۱۳۷پلاس 13
منطقه و نواحی 4گانه همــه موضوعات مرتبط با درخواســت های 

شهروندان و نیازهای محلات را بررسی کردم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه 

عملیات جمع آوری خاک و نخاله و پسماندهای ساختمانی در ناحیه 19
۳شروع شد که بازدیدی از فرایند این عملیات داشتم.

تورج فرهادی

منطقه 

دیداری بــا ســردار محمدیــان، فرماندهــی نیــروی انتظامــی تهران 4
داشتم و پیرامون مقابله با ساخت وسازهای غیرمجاز و ناهنجاری ها 

بحث و تبادل نظر شد.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

روز گذشته مهدی بابایی، عضو شورای شهر تهران در منطقه حضور 17
پیدا کرد و همراه با وی در ســالن اجتماعات ســاختمان شــهرداری 
بــا شــهروندان منطقــه ملاقــات کردیــم و به مطالبــات شــهروندان 

رسیدگی شد.

رضا سیفی

منطقه 

با حضور در مسجدالنبی منطقه با شهروندان ملاقات داشتم و به 8
مطالبات آنان رسیدگی شد.

فاطمه تنهایی

منطقه 

ضمن بازدید از شــبکه های جمع آوری آب های سطحی، کانال ها و 15
مسیل های منطقه بر روند لایروبی و پاکسازی نظارت کردم. ۱۶هزار 

متر طول کانال ها و نیز ۳۸حوضچه رسوبگیر، لایروبی شد.

محمد شیری

منطقه 

در نشســت بازآفرینی فضاهــای شــهری منطقه به بررســی آخرین 21
وضعیت شهرسازی و نوسازی محلات ۱۳گانه منطقه پرداختم.

رضا پوریافر

منطقه 

در نشســت مدیران شــهری منطقه با ســوده نجفی، عضو شــورای 22
اســلامی شــهر تهران خواســتار توجه جدی شــورای شــهر به بحث 

کمبود سرانه ها و رفع نیازهای زیرساختی این منطقه شدم.

مسعود نصرتی

مأموریت جدید سفر چین: اتوبوس برقی
روزگذشتههیأتاعزامیمدیرانشهریبهچینازکارخانهتولیداتوبوسبرقیونسلجدیدتراموابازدیدکردند

یکشنبه هفته گذشته، مدیران شهری، تهران را 
به مقصد پکن ترک کردند تا برای بهبود وضعیت 
ناوگان حمل ونقل عمومــی پایتخت گام های 

اساسی و جدیدی بردارند. با تصویب بودجه سال  
جاری شهرداری و اختصاص بیش از 3۰درصد 
مبلغ بودجه به حوزه حمل ونقل عمومی شهر، 
بودجه نام حمل ونقلی بــه  خود گرفت و باعث   
نجات ناوگان عمومی از فرسودگی شد. با خرید 
اتوبوس های داخلی، بازســازی اتوبوس های 
فرسوده و یا اورهال قطارهای مترو و ورودشان 

به خط، همچنین افتتاح ایستگاه های جدید مترو 
شاهد گشایش نسبتا خوبی در این حوزه بودیم، 
اما جبران کم کاری های گذشته در مدت کوتاه، 
صرفا با توان داخلی جبران نخواهد شد. برهمین 
اساس سفر شهردار تهران و مدیرانش به چین در 
همین راستا صورت گرفت تا خلأ های موجود را با 

همکاری و تعامل جبران کنند. 

روز گذشــته رئیس کمیســیون عمــران و 
حمل ونقل شورای شهر تهران در شورای توسعه 
تجارت بین المللــی چونگ کینگ CCPIT در 
چین ســخنرانی کرد و درباره موضوعاتی چون 
علاقه مندی تهران برای بهره مندی از تجربیات 
موفق چین در حوزه مبارزه بــا آلودگی هوا و 
ترافیک همچنین اســتقبال از سرمایه گذاران 

چینی در پروژه های شهری صحبت کرد.

سیدجعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون 
حمل ونقل شورای شهر: تهران به  عنوان پایتخت 
ایران با مساحت ۷3۰کیلومترمربع و ۹میلیون و 
4۰۰هزار نفر جمعیت همچون چین دارای قدمتی 
چندهزار ساله است. در تهران 4میلیون خودرو و 

یک میلیون موتور تردد دارند و روزانه ۱۹میلیون 
و 3۰۰هزار سفر کامل و 23میلیون و 2۰۰هزار پاره 
سفر انجام می شود. آلودگی هوا و تراکم ترافیک 
از بزرگ ترین مشکلات تهران هستند که برای 
حل این مشــکلات 3۰۰کیلومتر شبکه ریلی 
مترو و ۱۹5کیلومتر شبکه خطوط اتوبوسرانی 
تندرو )بی آرتی( در تهران ایجاد شده است. برای 
بهبود کیفیت زندگی مــردم تهران، برنامه های 
متعددی درنظر گرفته شــده و چین می تواند 
شریک اســتراتژیک و قابل اعتماد تهران برای 
تحقق این اهداف و برنامه ها باشد؛ برهمین اساس 
علاقه مندیم تا از تجربیــات موفق چین برای 
مبارزه با آلودگی هوا، ترافیک و زیرساخت های 
شهری استفاده کنیم. توسعه شبکه مترو، توسعه 

شبکه اتوبوسرانی، برقی ســازی  اتوبوس های 
شهری، تاکسی ها، موتورسیکلت ها و اسکوتر، 
تامین واگن، تکمیل شبکه راه ها اعم از پل و تونل، 
تکمیل شبکه آب های سطحی، هوشمند سازی  
شــهر خصوصا در موضوع حمل ونقل شهری، 
انبوه سازی  مســکن، ســاخت هتل، ساخت 
مجموعه های تفریحی، همکاری در زمینه پسماند 
و مسائل محیط زیســت، همکاری در موضوع 
توریسم و انتقال تجارب در زمینه مسائل مختلف 
شــهری از محورهای قابل همکاری هستند. 
شهرداری تهران به همکاری های بلندمدت و با 
رویکرد برد- برد فکر می کند و در همین راستا 
برای سرمایه گذاران سرمایه گذاری سودمند را 

تضمین می کند.

چند روزی است که رژیم غاصب 

مکث
اســرائیل، غزه را مورد حملات 
مداوم خود قرار داده است و تعداد 
شهدا و زخمی ها به بیش از ۱۷هزار نفر رسیده 
است. مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران 
در جلسه دیروز پارلمان شهری، ضمن محکوم 
کردن اقدامات رژیم منحوس صهیونیســتی و 
کشــتارهای وحشــیانه در غزه، گفت: »این 
نسل کشی در مقابل چشم جهانیان و کشورهایی 
رخ می دهد که خود را پرچمدار حقوق بشــر 
می نامند. اسرائیلی ها متأسفانه در کمال درندگی 
و وحشی گری با بمب های اهدایی آمریکا، در حال 
نسل کشی و گرفتن جان مسلمانان فلسطینی 
هستند و دولت هایی همچون انگلیس، آلمان و 

فرانسه از چنین وحشی گری حمایت کرده اند.«
 او در ادامه عنوان کرد: »رژیم غاصب اسرائیل در 
جنگ با حماس هم شکست خورد و می بینیم که 
مردم کشورهای مختلف در قلب اروپا و آمریکا 
علیه ظلم به پا خاسته و در اعتراضات و تجمعات 
مختلف اقدام صهیونیســت ها را محکوم کرده 
و خود را در کنار مردم مظلوم فلســطین قرار 

داده اند.«

آغاز یک پایان
سیداحمدعلوی،عضوکمیسیونفرهنگیواجتماعی
شوراهمدرواکنشبهجنایاتاســرائیلدرنوارغزه
گفت:»اتفاقاتیکهدرجهاناســلامرقممیخورد،
بهنوعیآغازیکپایاناســتودعامیکنمپایاناین
رژیممنحوسراببینیمودرظهــورامامعصر)عج(
تعجیلشودوامیدوارمهرچهزودتراینفجایعیکهما

اکنوندرجهانمیبینیمپایانیابد.«

اسرائیل شر مطلق است
مهدیعباسی،رئیسکمیسیونمعماریوشهرسازی
همدیگرعضوشــورابودکهجملهایازامامموســی
صدرنقلکردوگفت:»نقلمعروفیازامامموســی
صدرمبنیبراینکه»اسرائیلشرمطلقاست«،»من
شخصاًدرمطالعاتخودهیچنهادیراخطرناکتراز
اسرائیلنمیشناســم.«وجوددارد.اوفردیباسواد،
سیاستمدار،مردمدارویکفقیهمبارزبود.اینفقیه
بیانیداردکهاگریکفردعادیآنرابهزبانمیآورد،
حتماًموردحملهوهجمهقــرارمیگرفتوآناینکه
»اگراسرائیلوشیطانبایکدیگربجنگند،مادرکنار
شیطانمیایستیم.«اینجملهبهخوبینشانمیدهد
کهموجودیتاسرائیلتاچهاندازهمیتواندخطرناک
باشد.«اوبابیاناینکهحافظهتاریخپیشازاینهم،

شاهدنسلکشیرژیمجنایتکاردرصبراوشتیلابوده
است،عنوانکرد:»درآنزمانهمظرف۲روزچند
هزارفردبیگناهآماجحملهوبمبارانقرارگرفتندکه
دستورآنراشارونصادرکردهبود؛ایندرشرایطیبود
کهدرآنزمانسرزمینهادرتصرفواشغالویبود؛
اماآنحجمازکشتاربازهمنتوانستآنسرزمینها
رابرایشماندگارکند؛درنتیجهازآنفرارکرد.امروز
همازاینجاییکهدارندخواهندگریختواینیکامر
قطعیاست.«عباسیدرپایانگفتکهبرایمنجالب
استکشورهاییکهدردنیابهطورقاطعاقداماترژیم
صهیونیستیرامحکومنمیکنند،درتاریخاقدامات
مشابهیرادرکشتارکودکاندرکارنامهخوددارند.یک
نمونهآنکشتارکودکاندرمدارسبومیکاناداست.
آنهابابازیهایرسانهایدرتلاشاندتاافکارعمومیرا
فریبدهند؛درحالحاضرمدعیانحقوقبشرکسانی

شدهاندکهخودکارنامهسیاهیدارند.

تصویب لایحه اساسنامه سازمان ها
بررسیلایحهاساسنامهسازمانهایوابستهبهشهرداریتهرانرویمیزشورایشهرتهرانقرارداشت
کهدرنهایتتوسطاعضایشوراتصویبشد.درجریانبررسیاینلایحهناصرامانیگفت:»حدود۲ماه
پیشدرکمیتهمنابعانسانیشوراباهمکاریوزارتکشوروشهرداریجلساتمتعددیبرگزاروتغییرات
حداقلیاعمالشد.غیرازاینتغییرات،سایرمواداساسنامههابراساسمصوبهشورایپنجمخواهدبود.«
مهدیپیرهادی،مهدیاقراریان،محمدآخوندی،میثممظفرومهدیعباسیازجملهکسانیبودندکه

نظرات،پیشنهادهاوانتقاداتیرامطرحکردند.

حمایت دولت برای توسعه ناوگان
دیروزچمراندرصحنشوراازدستاوردهایهیأتاعزامیشهرداریتهرانبهپکنبا
عنواناتفاقبزرگیادکردوگفت:»ازسال9۶تأمینواگنبرایمتروپیگیریمیشد
ومقررشدهبود۲هزاردستگاهواگنبراساسبرنامهششمتوسعهخریداریشودکه
۱0۵0دستگاهبهتهراناختصاصداشت.نخستینتفاهمکهدراینخصوصصورت
گرفت،امضایقرارداد۶30دستگاهواگنبودکهبهدلیلعدمپیشپرداختعملیاتی
نشدودردورهششم،مدیریتشهریآنراپیگیریکردوعملیاتیشد.«بهگفتهاو،

دولتورئیسجمهورهمبرایتحققاینموضوعحمایتکردهاند.

افزایش واگن با قرارداد جدید
علاوهبراجراوآغازســاختواگنهایمربوطبهقرارداد۶30دستگاه،باتوافقات
صورتگرفتهوافزایش۲۵درصدیاینقراردادسقفتعهدبه۷9۱دستگاهرسیده
است.رئیسپارلمانشهریبابیاناینمطلبتأکیدکرد:»توافقیهمبابتتامین
۲۵9دستگاهواگنصورتگرفتهوقراردادآنقراراستمنعقدشودکهدرنهایت
۱0۵0دستگاهواگنسهمتهرانخواهدبودکهبخشعمدهایازنیازحملونقلرا
تامینمیکند.«بهگفتهاو،واگنهامقرربود۲4ماههتحویلدادهشودکهبارایزنی

هیأتاعزامیبهچیناینزمانبه۱۲ماهکاهشیافت.

تنوع اقدامات فرهنگی در دوره ششم
ماجرایبرنامههایفرهنگیتوسطســازمانزیباسازیشهرتهرانموضوعیبود
کهخبرنگاراندرحاشیهجلسهدیروزصحنعلنیشورایشهرازعلیرضانادعلی،
سخنگویشورایشهرتهرانپیگیریکردند.اوگفت:»هیچگاهشاهداینحجمو
تنوعتولیداتدربخشفرهنگینبودیمووقتیحجمکاراینچنینبالاباشد،ممکن
استاشتباهاتینیزرخدهد.درحقیقتبنرهابهفراخوراتفاقاترخدادهازجمله
تشییعپیکرمرحوممهرجویی،بزرگداشتروزحافظو...نصبشدهاند،اماعدهای

چوبلایچرخمیگذارندکهسیستمخستهشود.«
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حکایتحیرتانگیزیاستکهنحوهمدیریترودخانههای
شهریدرکشورهایمختلفجهان،الگوینسبتاواحدی
داشتهاست.دربسیاریازکلانشهرها،آنچهتوسعهبرسر
اینآبراهههایطبیعیآوردنتیجهایجزتبدیلشدنآنها
بهگندابنداشت.مدیرانشهریامابهجایتلاشبرایبازگشترودخانههابه
شرایطپیشازتوسعه،اقدامبهپاککردنصورتمسئلهکردند؛بهاینترتیب
آبیکهدیگرماهیتیعمدتافاضلابیداشتباهدفپاکیزهساختنمحیطشهر،
بهکانالهایزیرزمینیهدایتشدوحتیبربسترهمینکانالهامستحدثاتی

همچونبزرگراههایطبقاتیشکلگرفت.

محمدصادق خیرخواه؛ مدیرعاملسازمانمشاورفنیومهندسیشهرتهرانیادداشت

 رودخانه های هفت گانه تهران
کریدور تصفیه هوا

خوشبختانهتلاشبرایحذفرودخانههایامدفونساختنآنها،نقطهپایانی
نحوهمواجههبشــربااینفرصتهایطبیعینبودچراکهاحیایرودخانهها
دستکمدربسیاریازکشــورهایتوسعهیافته،شــرایطتازهایپدیدآورد.
بهعبارتدیگرایــنفقطکرهایهانبودندکهرودخانــه»چئونگیچئون«در
پایتختکشورشــانراابتدازیریکبزرگراهطبقاتیمدفونساختهوسپسبا
هدفآشتیدادنشهروشهروندانباطبیعت،بهشرایطپیشازتوسعهشهر

بازگرداندند.
سالهاســتکهتهرانازطرحیجامعدرزمینهاحیاوساماندهیرودخانهها
برخورداراست.اگرچهمطالعاتطرحاحیاوساماندهی۷رودخانهشهرتهران
)موسومبههفتخواهران(تاکنوندربســیاریازمقاطعشانستبدیلشدن
بهنقشههایاجراییرایافتهوبهطورمشــخصدررودخانههایکن،فرحزادو
وردآوردرنگوبویاجراییگرفتهاست،امانبایدفراموشکردتغییراتجریان
ورودیآبازسرشــاخهها،ورودفاضلابخانگیوصنعتیوهمچنیندخلو

تصرفدرحریم،هنوزهمحیاتآنهاراتهدیدمیکند.
واقعیتآناستکههریکازرودخانههای۷گانهپایتختمیتواننددرصورت
آزادسازیبســتر،رعایتالگویصحیحبلندمرتبهسازیوحذفموانعموجود
درمســیرجریانهوا،بهمثابهیککریدورتصفیههــواعملکنند.درچنین

شرایطیهفتخواهرانمیتوانندضمنایجادجریانیبرایانتقالهوایمحلی
کوهستانهایشمالتهران،درکاهشغلظتآلایندههااثربخشباشند.آنگونه
کهتحقیقاتنشانمیدهدمیزانعملکرداینآبراهههادرکاهشآلایندهها،
درعرض۵00متریبستررودخانهحدود۲۵درصدودرعرضیککیلومتری
آنتا۱0درصداست.پساینســخنتعارفوگزافهنیستکهبهبودوضعیت
زیستمحیطیشهرتهرانبدونتلاشبرایاحیایرودخانههایآن،اقدامی

بیثمرخواهدبود.
برگزارینشســتعلمی-تخصصیهفتخواهراندرســازمانمشاورفنیو
مهندسیشهرتهران،یکباردیگریادآوریکردکهاحیایرودخانهها،البتهیک
پروژهمقطعینیستبلکهفرایندیمستمرودامنهداراستکهمیبایستطیآن
مجموعهایازمناسباتهدفمندبامشارکتشهرداریها،نهادهایحاکمیتی
وجوامعمحلیپیشبردهشوند.مهمترینفایدهبرگزاریچنیننشستهایی

ایجادحساسیتوآگاهیبخشیدرموردضرورتاحیایرودخانههاست.
درواقعاینآگاهیبخشیمیتواندموضوعاحیاوساماندهیهفتخواهرانرا
بهمطالبهایعمومیدرمیانشهروندانتبدیلکند.اهمیتاینموضوعزمانی
بیشــتردریافتهمیشــودکهبدانیمنبضحیاترودخانههادردیگرشهرهاو

کلانشهرهایکشورنیزبهکندیمیتپد.

آمارمحرمانهایوجودندارد؛زلزلهراسیاسینکنیمحملهبهغزه،نمودوحشیگریصهیونیستها

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

روزشــنبهیکیازرسانهها
طیگزارشیبهنقلازعلی
نصیری،رئیسســازمان
پیشــگیریومدیریتبحرانشــهرتهران،مطالبی
عنوانکردهکهباعثوحشــتونگرانیمردمشــده
اســت.محرمانهبودنآمارتلفاتجانیومالیزلزله
احتمالیتهرانوهمچنینرهاکردنمردمزلزلهزده
زیرآواربهمدت3روزدرزمرهاینمطالببودهاست،
امااصلماجراچیزدیگریاســتوجملاتمنتسب
بهعلینصیریازسویرســانهمنتشرکنندهچندان

صحیحودقیقنیست.
رئیسســازمانپیشــگیریومدیریتبحرانشهر
تهراندرواکنشبهخبرمنتشــرشدهگفت:»هدف
مدیریتبحران،حفظجانانسانهاســتونبایدبا
برخیواژگاناغراقآمیزآنرادستاویزاقداماتسیاسی
قرارداد.توجهناکافیبهبرخینکاتمطرحشــدهدر
اصلمصاحبهدرهنگامتنظیمخبر،ســببشدهکه
برایمخاطباناینگونهتداعیشودکهمردمدر3روز
نخستپسازوقوعحوادثوبحرانهاازسویدولتو
حاکمیتبهحالخودرهامیشوندکهاینموضوعبه

هیچوجهصحتندارد.«
علینصیریباتأکیدبرایــنموضوعکهبزرگنمایی
درارائهارقاممدیریتبحرانموجبوحشتعمومی
میشود،ارائهیکسریتوضیحاترابرایتنویرافکار
عمومیضــروریمیداندودرایــنرابطهمیگوید:
»سازمانپیشــگیریومدیریتبحرانشهرتهرانبا
تشکیلحدود۲0کمیتهتخصصیاندیشهورزمتشکل
از3۸۲استادبرجستهدانشگاهوسازمانهایمرتبط،
بهصورتپیوستهدانشعلمیوآمارهاراموردمطالعهو
ارزیابیقراردادهتانهادهایاجراییبتوانندبابهرهگیری

ازایندانشاقداماتتخصصیبرایکاهشمخاطراتو
آسیبهایناشیازبحرانهایاحتمالیرابرنامهریزیو
اجراکنند.اینکهگفتهشوددرزلزلهاحتمالیسهچهارم
شهرتهرانخرابمیشود،هیچکدامازمطالعاتدر
اختیارسازمانمدیریتبحرانشهرتهرانازاینآمار
حمایتنکردهونتایجارزیابیسامانهتخمینخسارت
دقیقابرخلافایناعداداستومحرمانگیخاصیهم

وجودندارد.«
نصیریبااعلاماینموضوعکــهتمامآمارواطلاعات
مدیریتبحراندراختیاردســتگاههایتخصصیو
مسئولقرارگرفتهاســت،دربارهاینکهچرااینآمار
واطلاعاترســانهاینشــدهودراختیارمردمقرار
نمیگیردنیــزمیگوید:»درحــوزهمدیریتبحران
آمارهایعلمی،متعددوزیاداســتوهرکدامازاین
آمارهانیازمنــدتحلیلهایفنیهســتند؛ازاینرو
انتشــارعمومیآنهاکمکیبهمردمنمیکندوتنها
موجبســردرگمیافکارعمومیمیشود؛برهمین
اســاسآمارهادراختیارنهادهایعلمی،دانشگاهی
ودستگاههایمسئولقرارداردتابهصورتمداومبه
ارزیابیوارائهراهکارهاپرداختهشودوبابرنامهریزی
دقیقکشوررابهســمتوضعیتایدهآلدرمدیریت

بحرانهاوکاهشمخاطراترهنمونکنند.«
رئیسسازمانپیشگیریومدیریتبحرانشهرتهران
بااشارهبهاینموضوعکهعملکردمدیریتشهریدر
حوزهمدیریتبحراندر۲سالاخیربینظیربودهاست،
اماتاایدهآلفاصلهداریم،گفت:»امروزنمیتواناعلام
کردوضعآمادگیشهردربرابربحرانهاایدهآلاست؛
ایندرحالیاستکهروندکنونیروبهتعالیوبهبود
استودراصطلاحکارشناسیترندآمادگیوایمنی
شهرروبهبهبوداست.بررســیهایشاخصمحورو

بیطرفانهنشانمیدهدکهعملکردمدیریتشهری
در۲سالگذشتهنسبتبهسالیاناخیربهلحاظکمی

وکیفیکمسابقهبودهاست.«

اقدامات انجام شده در این دوره از مدیریت 
شهری  )طی 2سال مدیریت شهری جدید(

  ایمن سازی  گودهای پرخطر از قبیل گود برج میلاد 
و گود فرهنــگ، ایمن ســازی  مجتمع تجــارت جهانی 

فردوسی و...
  به اندازه تمام ادوار مدیریت شهری، شتاب نگار به 

شهر اضافه شده است.
  شهر تهران در آستانه افتتاح سامانه هشدار سریع 

زلزله قرار دارد.
  افزایــش تعــداد اعضــای گــروه دوام به عنــوان 
نیروهــای »داوطلــب واکنــش اضطــراری مردمــی« 

محلات از بالغ بر 14هزار نفر به بیش از 28هزار نفر

16000
مورد

ارزیابی ایمنی ساختمان های 
مهم و بلند آغاز شده است.

900
عدد

تعداد ساختمان هایی که وضعیت 
ایمنی آنها مشخص شده است.

7
مورد

پایگاه جدید مدیریت بحران در 
این دوره افتتاح شده است.

4
مورد

پایگاه دیگر تا پایان سال به شهر 
اضافه می شود.

2200
ساختمان

تاکنون بازدید شده است.

استقبال تهران از سرمایه گذاران چینی

مکث


